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PROTOKÓŁ Nr XI/15 
z obrad XI Sesji Rady Miejskiej w Bełchatowie 

z dnia 25 czerwca  2015 r. w budynku Urzędu Miasta, 
ul. Kościuszki 1 /Sala Herbowa/ 

 
 
 
 Początek obrad  - godz. 12.00 
 Zakończenie obrad - godz. 15.00 
 
 

Radni Rady Miejskiej VII kadencji obecni na XI Sesji: 
 
1. Brózda Sebastian 
2. Czechowski Adam 
3. Dżugaj  Józef 
4. Herudziński Radosław 
5. Janicka Joanna 
6. Koszek Paweł 
7. Kowalski Karol 
8. Kubiak Dariusz 
9. Markiewicz Tadeusz 
10. Markiewicz Zdzisław 
11. Matyśkiewicz Dariusz 

12. Muskała Grzegorz 
13. Naturalna Elżbieta 
14. Pagieła  Małgorzata 
15. Pawlikowska Jolanta 
16. Pytlewska Dorota 
17. Skorupa  Ewa 
18. Wata Krzysztof 
19. Wodziński Józef  
20. Wyczachowski Michał 
21. Wysocki Piotr 
22. Wyszyński Dariusz 
 

 

 

Radni Rady Miejskiej  VII kadencji  nieobecni  na XI Sesji: 
 

1. Pierzchała Krzysztof 
 
 
AD. 1 
Otwarcie XI Sesji. 
 
Obrady XI Sesji Rady Miejskiej w Bełchatowie otworzył Przewodniczący Rady 
Dariusz Kubiak. Przywitał Honorowego Obywatela Miasta Bełchatowa p. Tomasza 
Trawińskiego, wszystkich radnych Rady Miejskiej, zaproszonych gości, 
Kierownictwo i pracowników Urzędu Miasta Bełchatowa, przedstawicieli mediów 
oraz wszystkich obecnych na sali obrad. 

Przewodniczący Rady Dariusz Kubiak po stwierdzeniu prawomocności obrad  
[w chwili otwarcia sesji na sali obecnych było 19 radnych] przystąpił do realizacji 
zaproponowanego porządku obrad. 
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AD. 2 
Ustalenie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Kubiak, zgodnie z § 28 Statutu Miasta 
Bełchatowa przystąpił do ustalenia porządku obrad XI Sesji Rady Miejskiej  
w Bełchatowie zgłaszając wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad 
jako punktu 4  projektu uchwały w sprawie utworzenia  odrębnych obwodów 
głosowania w ogólnokrajowym  referendum. 

 

Porządek obrad XI Sesji Rady Miejskiej w Bełchatowie uzupełniony o punkt 
dot. rozpatrzenia  projektu uchwały w sprawie utworzenia  odrębnych 
obwodów głosowania w ogólnokrajowym  referendum w brzmieniu jak poniżej, 
został przyjęty przez Radę 19  głosami „za” – jednogłośnie. 

(W momencie głosowania 4 radnych było nieobecnych) 
 
Ustalony porządek obrad: 

 
1. Otwarcie XI Sesji. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad IX Uroczystej Sesji z dnia 22 maja oraz 

protokołu z X Sesji z dnia 28 maja 2015 r. 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  utworzenia  odrębnych 

obwodów głosowania w ogólnokrajowym  referendum. 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 

zatwierdzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
części osiedla Grocholice w Bełchatowie /druk nr 4/. 

6. Sprawozdanie  za 2014 r. z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Miasta Bełchatowa na lata 2014-2020 /druk nr 5/. 

7. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Bełchatowie  w roku 2014 /druk nr 6 /. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
podjęcia współpracy partnerskiej pomiędzy Miastem Bełchatów w 
Rzeczypospolitej Polskiej i Miastem Pardubice w Republice Czeskiej /druk nr 
3/. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego (WPI) dla Miasta 
Bełchatowa na lata 2015-2020 /druk nr 7/. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta Bełchatowa/druk nr 
8/ 

11. Informacja z działalności Prezydenta Miasta Bełchatowa jako Zgromadzenia 
Wspólników spółek komunalnych, dla których Miasto Bełchatów jest jedynym 
lub większościowym udziałowcem, za rok obrachunkowy 2014/druk nr 10 /. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w, Bełchatowie w sprawie 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Bełchatowa na lata  
2015-2021/druk nr 9/. 
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13.Rozpatrzenie projektu  uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 

zmian w budżecie Miasta Bełchatowa na 2015 rok/druk nr 11/. 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Miasta Bełchatowa wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Miasta Bełchatowa za 2014 rok  /druk nr 1/.  

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Bełchatowa za 2014 r.; 

b) przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady w sprawie 

sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Bełchatowa oraz sprawozdania 

finansowego za 2014 rok. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Prezydentowi Miasta Bełchatowa za 2014 rok z tytułu wykonania budżetu 

Miasta Bełchatowa za 2014 rok /druk nr 12/.  

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium Prezydentowi Miasta Bełchatowa za 2014 r.; 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi  do 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bełchatowie o udzielenie 

absolutorium Prezydentowi Miasta Bełchatów. 

16.Informacja z działalności Rady za okres od ostatniej Sesji. 
17.Informacja z działalności Prezydenta Miasta Bełchatowa i Urzędu Miasta 

Bełchatowa za okres od ostatniej Sesji. 
18.Interpelacje Radnych. 
19.Sprawy różne, zapytania, wolne wnioski. 
20.Zamknięcie obrad sesji. 

 
 
  
(Na obrady RM  przyszedł radny Józef Dżugaj). 
 

 

AD. 3 
Przyjęcie protokołu z IX Uroczystej Sesji z dnia 22 maja oraz protokołu z X Sesji 
z dnia 28 maja 2015 r. 
 
 
Protokół z IX Uroczystej Sesji z dnia 22 maja 2015 roku został przez Radę przyjęty  
20 głosami „za” – jednogłośnie. 
(W momencie głosowania 3 radnych było nieobecnych) 
 
 
Protokół z X Sesji z dnia 28 maja 2015 roku został przez Radę przyjęty  
20 głosami „za” – jednogłośnie. 
(W momencie głosowania 3 radnych było nieobecnych) 
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AD. 4 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  utworzenia  odrębnych obwodów 
głosowania w ogólnokrajowym  referendum. 
 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały, w imieniu Prezydenta Miasta Bełchatowa, 
przedstawił Pan Artur Kurzeja – Sekretarz Miasta. 

Pytań i głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

 

 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję Prawa i Porządku 
Publicznego. 

 
(20 radnych obecnych na sali) 
 
Głosowanie: 
 

Uchwała  zgodna z przedstawionym projektem w sprawie utworzenia  odrębnych 
obwodów głosowania w ogólnokrajowym  referendum została przyjęta przez Radę 
20 głosami „za” – jednogłośnie. 
(W momencie głosowania 3 radnych było nieobecnych) 
 

Uchwała nr XI/66/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 25 czerwca 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

 
PROWADZENIE OBRAD SESJI PRZEJĄŁ WICEPRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ  

JÓZEF WODZIŃSKI 

 
AD. 5 
Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
zatwierdzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
osiedla Grocholice w Bełchatowie.  
 
Uzasadnienie do projektu uchwały, w imieniu Prezydenta Miasta Bełchatowa, 
przedstawiła Pani Dorota Kupska – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego. 
 

Pytań nie zgłoszono. 
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 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Komisję Budżetu i Skarbu Miasta; 

 Komisję Gospodarki Komunalnej. 
 
Brak głosów w dyskusji. 

(20 radnych obecnych na sali) 

Głosowanie: 

Uchwała  zgodna z przedstawionym projektem w sprawie zatwierdzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części osiedla Grocholice  
w Bełchatowie została przyjęta przez Radę 20 głosami „za” – jednogłośnie. 

(W momencie głosowania 3 radnych było nieobecnych) 
 

Uchwała nr XI/67/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 25 czerwca 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

(Na obrady RM przyszła  radna Elżbieta Naturalna - obecnych 21 radnych). 
 
 
(Na obrady RM przyszedł radny  Radosław  Herudziński - obecnych 22 radnych). 
 

AD. 6 

Sprawozdanie  za 2014 r. z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Miasta Bełchatowa na lata 2014-2020.  

Wprowadzenia do tematu dokonała Pani Nina Galewska Koordynator Zespołu ds. 
Pomocy Społecznej   i  Zdrowia. 
 
Z  przedłożonym Sprawozdaniem  zapoznały się  następujące Komisje: 

 Komisja  Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej; 

 Komisja  Oświaty, Kultury i Sportu. 
 
 
Pytań ani głosów do dyskusji nie zgłoszono. 
 
Rada Miejska w Bełchatowie zapoznała się ze Sprawozdaniem za 2014 r.  
z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta 
Bełchatowa na lata 2014-2020. 
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AD. 7 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Bełchatowie  w roku 2014. 
 
Wprowadzenia do tematu dokonała Pani Marianna Bykowska – Dyrektor Miejskiego 
Ośrodka Kultury w Bełchatowie.  
 
Pytań do materiału nie zgłoszono. 
 
Z  przedłożonym Sprawozdaniem  zapoznały się  następujące Komisje: 

 Komisja  Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej; 

 Komisja  Oświaty, Kultury i Sportu. 
 
Odnosząc się do tego co powiedziała p. M. Bykowska Dyr. MOPS oraz 
przedstawionego materiału radny Tadeusz Markiewicz wyraził opinię,  
iż w   sprawozdaniu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej znajdują się 
niepokojące dane o sytuacji społecznej mieszkańców Bełchatowa, cytat: 
„Wielu klientów MOPS w Bełchatowie posiada szereg ukończonych kursów 
zawodowych, jednak i tak mają problem ze znalezieniem zatrudnienia na lokalnym 
rynku pracy. 
Niepokojąco wzrasta liczba rodzin, w których pracują oboje małżonkowie, a mimo 
to osiągane przez nich wynagrodzenia kwalifikują rodzinę do objęcia pomocą 
społeczną.  
Nadal dominującymi przyczynami korzystania z pomocy było ubóstwo, bezrobocie.  
Ubóstwo coraz częściej dotyka też rodzin, w których członkowie legitymują się 
wyższym wykształceniem.  
Bezrobocie, wzrost kosztów utrzymania sprawiają, że coraz więcej czasu potrzeba 
na znalezienie dodatkowych środków finansowych pozwalających na zapewnienie 
rodzinie przyzwoitego poziomu życia. 
To z kolei powoduje brak czasu dla rodziny i zaniedbywanie przez prawnych 
opiekunów obowiązków wychowawczych. Stąd też obserwujemy znaczny odsetek 
rodzin z problemem w zakresie bezradności opiekuńczo-wychowawczej.” 
Natomiast w przyjętym budżecie, w kolejnych poprawkach do budżetu, 
Wieloletniej Prognozie Finansowej, Wieloletnim Planie Inwestycyjnym nie ma 
działań proinwestycyjnych. Działań, których efektem byłoby zwiększenie miejsc 
pracy dla bełchatowian, poprawa jakości życia, zmniejszenie ilości rodzin  
z problemem bezradności opiekuńczo-wychowawczej. Działań, dzięki którym nie 
będzie potrzebne oczekiwanie na pomoc społeczną a mieszkańcy sami będą 
decydować, na co wykorzystać zarobione przez siebie pieniądze. Działań, których 
efektem będzie zwiększenie budżetu miasta i jego rozwój.  
Radny podkreślił, że najistotniejsze dla rozwoju miasta i jego mieszkańców są 
sprawy tworzenia nowych miejsc pracy, uzyskiwanie godziwych wynagrodzeń a nie 
bazowanie na pomocy Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
Zaapelował, aby w kolejnych działaniach uwzględniać te sprawy, o których mówił, 
a do programu wpisać do realizacji określone cele, które przyczynią się do poprawy 
bytu bełchatowskich rodzin.  
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Przewodniczący Rady Dariusz Kubiak wyraził stanowisko, iż prawdą jest to co 
powiedział radny T. Markiewicz i w 100% zgadza się z jego opinią, ale póki sytuacja 
w Bełchatowie jeszcze nie jest taka idealna jak by wszyscy chcieli to on ze swej 
strony wyraża szczery podziw dla pracy MOPS-u gratulując Pani dyrektor 25. lat 
działalności, jednocześnie  składając  podziękowania dla wszystkich pracowników 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
 

Rada Miejska w Bełchatowie zapoznała się z przedłożonym Sprawozdaniem  
z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bełchatowie  w roku 
2014. 
 

 

AD. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie podjęcia 

współpracy partnerskiej pomiędzy Miastem Bełchatów w Rzeczypospolitej Polskiej  

i Miastem Pardubice w Republice Czeskiej. 

 
Uzasadnienie do projektu uchwały, w imieniu Prezydenta Miasta  przedstawiła 
Pani Katarzyna Kleska- Dyrektor Wydziału Promocji, Kultury i Sportu. 
 

Pytań nie zgłoszono. 

 

 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Komisję Budżetu i Skarbu Miasta; 

 Komisję Oświaty, Kultury i Sportu. 
 
Brak głosów w dyskusji. 

(22 radnych obecnych na sali) 

Głosowanie: 

Uchwała  zgodna z przedstawionym projektem w sprawie podjęcia współpracy 

partnerskiej pomiędzy Miastem Bełchatów w Rzeczypospolitej Polskiej i Miastem 

Pardubice w Republice Czeskiej została przyjęta przez Radę 22 głosami „za” – 

jednogłośnie. 

(W momencie głosowania 1 radny  był nieobecny) 
 
Uchwała nr XI/68/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 25 czerwca 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 
 
 



 

 

Protokół Nr XI/15 z obrad XI sesji Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 25 czerwca 2015 r. 

Strona 8 z 23 

 
 

PROWADZENIE OBRAD SESJI PRZEJĘŁA WICEPRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ 
JOLANTA PAWLIKOWSKA 

 

AD. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
przyjęcia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego (WPI) dla Miasta Bełchatowa na 
lata 2015-2020. 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały, w imieniu Prezydenta Miasta  przedstawiła 
Pani Alicja Paprocka- Dyrektor Wydziału Rozwoju Miasta. 
 
Pytania: 

Ten Wieloletni Plan Inwestycyjny to pewnego rodzaju zbiór zadań i pomysłów, 
które pozwolą miastu na realizację i składanie wniosków do funduszy zewnętrznych 
podkreślił radny Dariusz Matyśkiewicz. W przedstawionym projekcie WPI podane 
mamy określone daty i terminy i dzisiaj widzimy w ramach tego dokumentu zadania 
które chcą wykonywać poszczególne wydziały jak również poszczególne spółki 
począwszy  od zadań bardzo dużych wymagających finansowo jak Sp. Wod-Kan do 
zadań mniejszych jak Sp. Sanikom – zakup urządzeń technicznych za 30 tys. zł. 

W związku powyższym zapytał:  

Jakie porozumienia w ramach tego dokumentu zostały zawarte na dzień dzisiejszy z 
jednostkami zewnętrznymi na przedstawione w tym WPI zadania? 

Czy jesteśmy w stanie do 2018 r. pobudować w południowej części miasta 
(Grocholice) nowe ujecie wody za 10 mln zł 

Czy i po co jest budowana biogazownia łącznie z farmami  fotowoltaicznymi ? 

Czy była robiona analiza na taryfę ścieków i wody?  

Wcześniejsze WPI opracowane do funduszy unijnych Rada Miejska przyjmowała 
uchwałą dotyczącą Planów Inwestycyjnych spółki z przeliczeniem na taryfę - jak 
będzie się dana inwestycja kształtować łącznie z taryfą na wodę? 

 

Wiceprezydent Miasta p. Ireneusz Owczarek wyjaśnił, jeżeli chodzi o wykaz 
instytucji zewnętrznych to na piśmie przedstawimy informację co zostało 
sformalizowane ewentualnie które z zadań inwestycyjnych ma następstwa prawne. 

Jeżeli chodzi o budowę nowego  ujęcia wody to chodzi głównie o bezpieczeństwo, 
ponieważ do tej pory posiadamy ujęcie wody tylko z jednego miejsca i w przypadku 
jakichkolwiek poważnych awarii Bełchatów nie jest zabezpieczony. 

Biogazownia  łączy się z tym, że w zasadzie chodzi o hermetyzację otwartych 
basenów fermentacyjnych i suszarni co wcześniej nie było przewidziane. 
Biogazownia to jest rozwiązanie problemu łącznie z dogrzaniem w okresie zimowym 
suszarni. Wszystko jest w trakcie omawiania, pod uwagę rozważanych  jest kilka 
koncepcji m.in. biofiltry mineralne lub biogazownię. Jest to jeden z wariantów. 
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Jeżeli chodzi o taryfy to one każdorocznie muszą przewidywać koszty 
funkcjonowania bo od tego nie da się odejść. Na tą chwilę tego nie da się 
przewidzieć. 

Wszystkie projekty brane pod uwagę przez Wod-Kan przewidują możliwość  
wykorzystania środków unijnych. 

 

Kontynuując dyskusję radny Dariusz Matyśkiewicz stwierdził,: „ że jeżeli jest  
napisane, że będzie przebudowa ul. Kwiatowej w przyszłym roku to on rozumie, że 
dzisiaj musimy mieć porozumienie ze Starostwem Powiatowym i Pani Skarbnik 
powinna już dzisiaj w WPF to zadanie wpisać bo inaczej nie zdążymy. Zadanie 
fajne i ambitne, ale już dzisiaj mogę stwierdzić, że nierealne do wykonania. Tych 
zadań bez porozumień jest kilka zapisanych. Jeżeli dzisiaj nie mamy tego dogadane 
z zarządcami dróg to nie twórzmy fikcji.  To dlatego kluczowym moim pytaniem 
było pytanie dotyczące zawartych porozumień”. 
 
 
Wiceprezydent Miasta Ireneusz Owczarek wyjaśnił, iż część inwestycji w WPI to 
zasygnalizowane problemy i kierunki działania w których chcielibyśmy zmierzać. 
Jest to symulacja zadań na najbliższe lata , potrzeba tego co trzeba zrobić lub 
zmienić w najbliższej przyszłości. 

 

Radny Krzysztof Wata zabrał głos w temacie ogrodów użytecznych. Stwierdzeniem, 
iż pytania jego wynikają  z  troski o to zadanie poprosił o odpowiedź, czy zostały 
pobrane już do badania próbki ziemi, które określą mineralizację gruntu pod kątem 
nasadzeń jabłoni? Czy ta ziemia nadaje się pod sad? Jakiej klasy jest ta ziemia? 

 

Dyrektor Wydziału Rozwoju Miasta p. Alicja Paprocka wyjaśniła, że WPI jest 
dokumentem strategicznym i w związku z tym on otwiera możliwość działania  
w danym kierunku i dopiero jeżeli będzie otwarta możliwość działania to wtedy 
nastąpi ten czas na wykonanie tych czynności, o których radny Krzysztof  Wata 
powiedział. 

 

Radny Grzegorz Muskała zadał  pytanie dot. zadania pn. modernizacja placów 
zabaw przy przedszkolach M. Bełchatowa wraz zainstalowaniem Monitoringu 
wizyjnego. Zapytał,  czy tym monitoringiem planowane jest objęcie  wszystkich  
placów zabaw przy placówkach oświatowych? 

 

Dyrektor Wydziału Rozwoju Miasta p. Alicja Paprocka  wyjaśniła, iż trwają dyskusje 
nad tym, aby rozwinąć system Monitoringu. Rozpatrujemy możliwość rozbudowy 
systemu informatycznego tak aby objąć monitoringiem wszystkie place zabaw przy 
placówkach oświatowych 
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 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Komisję Budżetu i Skarbu Miasta; 

 Komisję Gospodarki Komunalnej. 
 
 

Dyskusja : 

Radny Dariusz Matyśkiewicz powiedział; „zgadzam się, że od wielu lat WPI był 
ramowym i bardzo ogólnym dokumentem. Im więcej zadań inwestycyjnych tym 
lepiej, ale w momencie kiedy dzisiaj prowadzimy dyskusję, zastanawiamy się jakie 
przyjąć rozwiązania dotyczące oczyszczalni, po słowach wypowiedzianych przez 
Pana Wiceprezydenta utwierdziło mnie, że jest to kolejna „wrzutka”, kolejna 
próba pokazania. Dzisiaj zostanie podjęta uchwała dot. wydania z budżetu prawie  
30 mln zł na  hermetyzację i likwidację odoru i za chwilę Prezes Wod-Kan  otrzyma 
Carte blanche  do tego, aby starać się o wprowadzenie inwestycji dot. 
dezodoryzacji na terenie całej oczyszczalni. Nie do końca mogę zgodzić się z tym, 
że otwarta jest furka do dyskusji nad  budową  biogazowni  za 25 mln zł podczas 
kiedy budowane są dwie potężne farmy fotowoltaiczne , które tak naprawdę 
pozwolą nam obsłużyć wszystko. Dla mnie dzisiaj jedna z tych inwestycji jest 
zbędna, albo idziemy w fotowoltaikę, albo w biogazownię. W moim przekonaniu nie 
może być sytuacji takiej, że zafundujemy sobie dwa obiekty za łączną sumę ponad 
30 mln zł , gdzie stopa zwrotu z tych inwestycji będzie żadna, a koszty utrzymania  
duże i wobec tego zachęcam do tego, aby przyjąć jeden kierunek albo farma 
fotowoltaiczna albo biogazownia. Krótko patrząc na sprawy przyjętych inwestycji 
chciałbym, aby na spokojnie uzyskać informację o konkretnych przyrzeczeniach 
porozumień z zarządcami dróg na rok 2016, który będzie podejmowany w formie 
pisemnej. Dzisjaj te inwestycje szczególnie związane z Wod-Kan pozwalają nam 
powiedzieć, że obsługujemy pewnego rodzaju komfort działania i nie do końca 
zatwierdzony sposób wychodzenia ze złych zapachów na terenie miasta”. 

   

Radna Ewa Skorupa-przypomniała, że  na ostatniej sesji w kontekście „Rajskiego 
ogrodu” zgłaszała  propozycję, aby powołać zespół i taką dyskusję przeprowadzać 
w jego ramach. Ta propozycja była dokładnie w korespondencji do dzisiejszej 
dyskusji. Radna powiedziała: „Ja traktuję, że ten dzisiejszy dokument jest listą 
życzeń pod kątem przyszłej perspektywy, natomiast wnioskuję formalnie, aby 
przed wakacjami powołać zespół, który we wrześniu rozpocznie swoją działalność i 
w kontekście budżetu na nowy rok budżetowy wypowiedział się, odgrywał rolę 
zespołu doradczego dla Pani Prezydent. Aby spośród zaproponowanych w WPI 
inwestycji już wtedy wskazać te, które są dla nas priorytetowe”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Kubiak  wyraził opinię, iż lepszym 
rozwiązaniem jest praca w Komisji Stałej. Nie twórzmy kolejnej Komisji, która 
będzie powielała pracę Komisję Gospodarki Komunalnej-stwierdził. 

 



 

 

Protokół Nr XI/15 z obrad XI sesji Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 25 czerwca 2015 r. 

Strona 11 z 23 

Wiceprezydent Miasta Bełchatowa Ireneusz Owczarek  wyjaśnił, że WPI funkcjonuje 
od lat i ten wykaz pobożnych życzeń, jak nazwała to radna E. Skorupa  funkcjonuje 
również od lat. Zapytał, czy wcześniej były powoływane takie zespoły? 
Przypomniał, że wszystkie Komisje Stałe po to są powołane, żeby właśnie na ich 
posiedzeniach omawiać takie sprawy i wnioski i nie należy tworzyć dodatkowej 
Komisji i dublować tematów. 

 

Radny Sebastian Brózda podkreślił, że  WPI jest zgodny i musi być zgodny ze 
Strategią Rozwoju Miasta Bełchatowa i on ma służyć w okresie programowania, 
który się pojawia na lata 2015 – 2020. Radny powiedział: „nie zgodzę się   
z pewnymi wypowiedziami, jeżeli chodzi o zadnia które zostały wpisane i dlaczego 
to one zostały wpisane”.  

Radny w swojej wypowiedzi powrócił trochę do historii i przypomniał, że tak 
naprawdę wiele zadań było wpisywanych do WPI np. budowa ul. Zakątek, przy 
której nie były uregulowane kwestie własnościowe, a wpisywało się do Wieloletniej 
Prognozy Inwestycyjnej to zadanie, „wiemy jaki był przebieg, wiemy jaka była 
procedura i realizacja tego zadania – trwało to kilka lat, jakie były problemy, 
Pracownicy Wydziału Inwestycji mogą się na ten temat wypowiedzieć, bynajmniej 
p. Wiceprezydent D. Matyśkiewicz tak samo . Innym zadaniem była przebudowa ul. 
Zamoście, która jest drogą powiatową, a porozumienia jeszcze z Powiatem nie 
było. Tak naprawdę my wyznaczamy pewne zadania, które chcemy realizować  
w kontekście pozyskania środków unijnych no i dziwię się tym pytaniom jeżeli 
chodzi np. o przebudowę ul. Kwiatowej, przebudowę skrzyżowania w rejonie 
supermarketu Lidl. Szanowni państwo wszystko bym zrozumiał jeżeli ktoś nie 
znałby tego dokumentu lub pierwszy raz go czyta i nie wie o czym mówi i dlatego 
ze zdumieniem na to patrzę i obserwuję. Jeżeli chodzi o zespół, o którym mówiła 
radna p. Ewa Skorupa to z tego co pamiętam w przeciągu 8 – 12 lat żadnego 
zespołu do WPI nie było, są pracownicy merytoryczni w poszczególnych Wydziałach 
UM. Jeżeli jest taka potrzeba można na pracach Komisji Gospodarki Komunalnej 
czy też Komisji Budżetu i Skarbu Miasta realizować program zadań inwestycyjnych  
z WPI, ale powoływanie dodatkowego zespołu dla mnie jest czymś absurdalnym” –
powiedział p. Sebastian Brózda.. 

 

Radny Dariusz Matyśkiewicz odpowiadając radnemu Sebastianowi Bróździe 
powiedział:, iż „nie kwestionuje i nie kwestionował nigdy żadnych zadań 
inwestycyjnych dot. infrastruktury inwestycji drogowych na terenie miasta tylko 
kwestionuje daty, bo gdyby tam było 15 – 20 to byłoby jasne, a 2016 to  obawiam 
się, że może być problem fizyczny  z wykonaniem. Podkreślałem w swojej 
wypowiedzi, że jak najbardziej powinna to być dokument szeroki, ogólny tak żeby 
nie blokował składania wniosków o środki unijne. Jedna rzecz, jak drogi przyjacielu 
chcesz głosować za dziesiątkami milionów złotych na oczyszczalnię to głosuj, bo ja 
nie będę. Jeżeli chcesz głosować nad tym, że za chwilę przyjdzie Prezes Wod- Kan  
i powie „wrzucam to do taryfy” to głosuj, ja nie będę. Jakoś to będziesz 
mieszkańcom musiał wytłumaczyć i tutaj się drobniutko różnimy. Jeżeli chcesz 
inwestować w dwa podobne działania tj. instalacje biogazu i fotowoltaiki to głosuj. 
Ja chcę, aby wybrać sposób, który pozwoli jak najmniejszym obciążeniem 
finansowym zafundować mieszkańcom miasta. Zgadzam się z tym, że tworzenie 
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nowych zespołów niczemu nie będzie służyło, ponieważ od tego są Komisje Stałe 
Rady. Tylko i wyłącznie zwracam uwagę na sprawy oczyszczalni bo te projekty, 
które tam są to jest ponad 60 albo więcej mln zł., gdzie są różne metody dzisiaj 
dochodzenia do tego efektu jaki nas interesuje czyli takiego, aby nie śmierdziało na 
terenie Miasta Bełchatowa i tego żeby z oczyszczalni wydobyć jak najwięcej 
możliwości energooszczędnych, które pozwolą nam wykorzystać tą energię czy to  
z fotowoltaiki czy też z biogazowi” . 

 

Radny Sebastian Brózda – „ten WPI jest aktualizowany i to jest tylko propozycja.  
W momencie uchwalania budżetu WPI będzie aktualizowana. Ten dokument jest 
dokumentem strategicznym i możliwość wpisania zadania do budżetu i do WPI daje 
nam ten dokument, ale tak naprawdę mamy 60 mln na te zadania spółek 
komunalnych i trzeba realnie patrzeć na możliwości  finansowe budżetu. Daje nam 
to możliwość przygotowania się pod kątem procesu inwestycyjnego jeżeli chodzi  
o koncepcję, studiów programowych i w tym kierunku musimy analizować 
poszczególne dokumenty”. 

 

Radny Piotr Wysocki odniósł się do wypowiedzi radnego Dariusza Matyśkiewicza  
w temacie oczyszczalni. Przypomniał, że jej modernizacja była najdroższym  
z przedstawionych projektów. Radny powiedział:  „żałuję, że Pana radnego nie było 
w Końskich  gdzie radni bełchatowscy mieli okazję obejrzeć zupełnie inny sposób 
wykonania takich inwestycji za dużo niższe pieniądze i zrobione tak, że brak 
jakiegokolwiek odoru. Gdy się zastanowimy nad tym co zostało wykonane  
w Bełchatowie, a nad tym co mogło być wykonane to szybko dochodzimy do 
wniosku, że to były błędy, że można było to zrobić dużo lepiej,  taniej i w ten 
sposób zabezpieczyć mieszkańców przez odorami. Nie zostało to przygotowane tak 
jak w Końskich gdzie na etapie projektu już pracownik odpowiedzialny za 
oczyszczalnię ingerował w przedstawiane projekty i tam również połączona została 
geootermia z biogazownią – też dwa źródła energii”.  

 

Zabierając głos radny Tadeusz Markiewicz powiedział:  
„Pierwszy rzut oka na projekt Wieloletniego Planu Inwestycyjnego może wzbudzić 
entuzjazm, co do rozmachu zamierzeń inwestycyjnych w naszym mieście. Suma 
powyżej 410 milionów złotych robi wrażenie. Tymczasem analiza tego planu 
wykazuje, że nie ma tam zamierzeń i środków na działania aktywizujące 
gospodarkę naszego miasta. 
Zwracam uwagę, że bez rozwoju gospodarki nie powstaną nowe miejsca pracy, nie 
będzie wzrostu budżetu miasta a nawet można się spodziewać jego zmniejszania. 
Natomiast bardzo przewymiarowano działania związane z wydatkami 
konsumpcyjnymi. Ograniczę się do przykładów związanych ze spółkami miejskimi, 
ponieważ zgłoszone przez nie zamiary inwestycyjne przekraczają kwotę 193 miliony 
złotych: Czy zasadne jest planowanie wydatków na poziomie ponad 108 milionów 
złotych na sieć wodociągowo kanalizacyjną i oczyszczalnię ścieków w sytuacji, gdy 
w ostatnich latach wydano na te zadania około 140 milionów złotych? Oczywiście 
wydatki te będą powodem kolejnego windowania cen wody i ścieków, które w 
Bełchatowie należą do najwyższych w regionie. Kosztowne zamierzenia 
inwestycyjne w oczyszczalni ścieków są problematyczne w świetle opinii 
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pracowników naukowych Politechniki Poznańskiej przedstawionej na ostatniej 
konferencji. Problem odorów pojawia się między innymi dlatego, że ścieki nie są 
fermentowane przez wymagane 90 dni a jedynie około 40 i niecałkowicie 
przefermentowane trafiają do suszarni. 
Konstrukcja Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na zasadzie koncertu życzeń 
spółek miejskich i wydziałów Urzędu Miasta, braku informacji o źródłach 
finansowania tych inwestycji, kosztach ponoszonych przez miasto, udziale środków 
własnych spółek i zobowiązanie Prezydenta do: cytuję § 3 pkt. 2 projektu uchwały: 
§ 3 Zobowiązuje się Prezydenta Miasta Bełchatowa do: 
2) poszukiwania i pozyskiwania dodatkowych, pozabudżetowych źródeł 
finansowania dla inwestycji zawartych w WPI, 
pozwala postawić pytanie:, czym zajmują się zarządy i rady nadzorcze spółek?  
Powołane zarządy i rady nadzorcze zamiast dążyć do zrównoważonego rozwoju 
firmy zobowiązują Panią Prezydent -za naszym Rady Miejskiej pośrednictwem- do 
szukania środków na dotację do zadań, które winny realizować spółki. 
Oczekujemy więcej realizmu zamiast życzeń w opracowywanych projektach. 
Pamiętajmy, że zarówno Prezydent jak i radni będą rozliczani przez wyborców  
z deklarowanych pochopnie szkodliwych dla miasta i mieszkańców zadań”. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Jolanta Pawlikowska pod głosowanie poddała 
wniosek zgłoszony przez radną p. Ewę Skorupę odnośnie powołania dodatkowego  
zespołu do wypracowania propozycji inwestycji na nowy rok budżetowy 2016  
w kontekście  przedstawionego  WPI. 

(22 radnych obecnych na sali) 

 

„Za” wnioskiem głosowało 2 radnych, 14 radnych było „przeciw”, od głosowania 
‘wstrzymało się”  6 radnych. 

Wniosek nie został przyjęty.  

 

Głosowanie projektu uchwały: 

 (22 radnych obecnych na sali) 

Uchwała  zgodna z przedstawionym projektem w sprawie przyjęcia Wieloletniego 

Planu Inwestycyjnego (WPI) dla Miasta Bełchatowa na lata 2015-2020 została 

przyjęta przez Radę 17 głosami „za”, przy 5 głosach „wstrzymujących się. 

(W momencie głosowania 1 radny  był nieobecny) 
 
Uchwała nr XI/69/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 25 czerwca 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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AD. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie 
przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta Bełchatowa. 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały wraz z autopoprawką, w imieniu Prezydenta 
Miasta  przedstawiła Pani Alicja Paprocka- Dyrektor Wydziału Rozwoju Miasta. 
 
Pan Damian Niewęgłowski - Przedstawiciel firmy Consus Carbon Engineering Sp. z 
o.o., która przygotowała Plan Gospodarki Niskoemisyjnej przedstawił prezentację 
w wersji audiowizualnej założenia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej. 
 

Pytania: 

Radna Jolanta Pawlikowska zapytała Panią Dyrektor; z jakich środków finansowany 
był ten dokument ? 

 

Pani Alicja Paprocka- Dyrektor Wydziału Rozwoju Miasta odpowiedziała, iż 
przedmiotowy dokument był sfinansowany w 85% w Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i w 15% z budżetu Miasta Bełchatowa. 

 

 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Komisję Budżetu i Skarbu Miasta; 

 Komisję Gospodarki Komunalnej. 
 
 

Głosów do dyskusji nie zgłoszono. 

 

(21 radnych obecnych na sali) 

Głosowanie: 

Uchwała  zgodna z przedstawionym projektem w sprawie przyjęcia Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta Bełchatowa przyjęta przez Radę 21 głosami 

„za” – jednogłośnie. 

(W momencie głosowania 2 radnych  było nieobecnych) 
 
Uchwała nr XI/70/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 25 czerwca 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 
 



 

 

Protokół Nr XI/15 z obrad XI sesji Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 25 czerwca 2015 r. 

Strona 15 z 23 

 

AD. 11 

Informacja z działalności Prezydenta Miasta Bełchatowa jako Zgromadzenia 
Wspólników spółek komunalnych, dla których Miasto Bełchatów jest jedynym lub 
większościowym udziałowcem, za rok obrachunkowy 2014. 

 

 
Wprowadzenia do przedmiotowego punktu w imieniu Prezydenta Miasta  dokonała Pani 
Dorota  Szczepaniak  – Dyrektor  Wydziału Skarbu Gminy. 
 
W ramach pytań  radny Dariusz Matyśkiewicz   zapytał:  
czy wszystkie spółki zakończyły rok 2014 wynikiem finansowym na plus? 
czym kierowała się Pani Prezydent jako Zgromadzenie Wspólników nie udzielając 
absolutorium poszczególnym członkom Rad Nadzorczych, czy były jakieś konkretne zarzuty 
czy też po prostu ? 
 
Odpowiadając na pytania radnego D. Matyśkiewicza Pani Dorota Szczepaniak  
poinformowała, że spółki, które mają rok obrachunkowy od 1 stycznia do końca grudnia 
zakończyły rok 2014 wynikiem finansowym na plus. 
Zgodnie z Kodeksem Spółek Handlowych  art. 216, Prezydent  jako Zgromadzenie 
Wspólników ma możliwość  odwołania  członków rad nadzorczych i na podstawie mocy 
uchwały  Zgromadzenia  Wspólników z dnia 5 maja br. dokonano  takich  zmian w radach. 
Taka była decyzja Zgromadzenia Wspólników. 
 
Dariusz Matyśkiewicz zwracając się do Pani Wiceprezydent Agnieszki Wysockiej zapytał;  
dlaczego dokonano zmiany członków Rady Nadzorczej sp. Sanikom?  
czy oceniana była cała spółka  czy też oceniani byli pojedynczo poszczególni członkowie 
Rady?  
 
Pani Agnieszka Wysocka Wiceprezydent Miasta Bełchatowa odpowiadając radnemu 
poinformowała, iż ona nie bierze udziału w Zgromadzeniach Wspólników i z tej przyczyny 
nie jest w stanie udzielić odpowiedzi. 
 
Ponieważ na obradach Rady nieobecna była Pani Prezydent Miasta Mariola Czechowska, 
Wiceprzewodnicząca Rady Jolanta Pawlikowska zaproponowała, że odpowiedź zostanie 
radnemu udzielona na piśmie. 
 
Wobec powyższego radny Dariusz Matyśkiewicz poprosił o wgląd w materiały,  
a konkretnie materiały dotyczące członków Rady Nadzorczej Spółki Sanikom,  
w której to spółce dwóm członkom Rady Nadzorczej  nie udziela się absolutorium,  
a jednej osobie  udziela się za ten sam okres i za tę samą działalność.  
Radny zapytał jak to jest możliwe? 
Poprosił o pisemne uzasadnienie. 

 
  

 Z  informacją  zapoznały się: 

 Komisja Budżetu i Skarbu Miasta;  

 Komisja Gospodarki Komunalnej; 

 Komisja  Rewizyjna. 
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W dyskusji głos zabrał radny Tadeusz Markiewicz mówiąc, cytuję: 
Wystąpienie po informacji Prezydenta 
W nawiązaniu do wcześniejszej mojej wypowiedzi w sprawie miejsc pracy dla 
bełchatowian przypominam, że nasze ugrupowanie „Łączy nas Bełchatów” poparło 
Panią Prezydent w drugiej turze wyborów, ponieważ mówiła Pani o konieczności 
zmian w funkcjonowaniu gospodarki bełchatowskiej w tym spółek miejskich, jako 
czynnika rozwoju miasta. 
Cytując Biuletyn Informacyjny Prawa i Sprawiedliwości w Bełchatowie nr 1 z 
września 2014 
„Bełchatów się zwija. Lepiej to już było. Niestety obecne władze miasta tylko 
przejadały pieniądze z kopalni i elektrowni. Gdy kopalnia obok Bełchatowa się 
kończy - nie mają pomysłu na rozwój miasta. Tak naprawdę, to nigdy nie miały.  
Bo jeszcze w latach 90 w Bełchatowie dbano o miejsca pracy.” 
 
Sądziliśmy, że jesteśmy zgodni, co do konieczności poprawy jakości świadczonych 
usług i obniżania kosztów funkcjonowania spółek, co powinno zapewnić obniżki cen 
usług świadczonych na rzecz mieszkańców. 
Tymczasem nasi wyborcy informują nas, że jakość usług obniża się a ceny rosną. 
Decyzje Pani Prezydent o zwiększeniu ilości członków zarządów, rad nadzorczych, 
zwiększenia ilości stanowisk dyrektorskich i kierowniczych skutkują wzrostem 
kosztów, co przełoży się na żądania wzrostu cen. Decyzję o podwyżce cen wody już 
Pani Prezydent podjęła bez akceptacji Rady Miejskiej. 
Przykładem nieracjonalnego wydatkowania środków miejskich jest działalność 
spółki Sanikom. Spółka ta wykonuje zadania zbieżne z działalnością innych spółek 
miejskich  m.in. Wod-Kanu i Eko-Regionu. Utrzymanie Sanikomu jest możliwe tylko 
dzięki dofinansowaniu w postaci opłat za wody opadowe. Sztucznie utrzymujemy 
spółkę, która dzierżawi sieć kanalizacji deszczowej od spółki Wod-Kan. Uważamy, 
że całość działań kanalizacyjnych należy skoncentrować w spółce Wod-Kan, co 
może przynieść wymierne korzyści finansowe 
Tylko rozwój gospodarki i właściwe funkcjonowanie spółek miejskich może 
zapewnić godne życie mieszkańcom Bełchatowa. Stowarzyszenie „Łączy nas 
Bełchatów” uważa, że działania Pani Prezydent dotyczące nadzoru nad 
funkcjonowaniem spółek miejskich idą w złym kierunku”. 
 
 
Rada Miejska zapoznała się i przyjęła do wiadomości „Informację  
z działalności Prezydenta Miasta jako Zgromadzenia Wspólników spółek 
komunalnych, dla których Miasto Bełchatów jest jedynym lub większościowym 
udziałowcem za rok obrachunkowy 2014”. 
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PROWADZENIE OBRAD SESJI PRZEJĄŁ PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ 

DARIUSZ KUBIAK 

AD.12 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w, Bełchatowie w sprawie zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Bełchatowa na lata  
2015-2021. 
 
Uzasadnienie do projekty uchwały, w imieniu Prezydenta Miasta Bełchatowa, 
przedstawiła Pani Ewa Gocel – Skarbnik Miasta.  

 

 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Komisję Prawa i Porządku Publicznego, 

 Komisję Oświaty, Kultury i Sportu, 

 Komisję Gospodarki Komunalnej, 

 Komisję Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej 

 Komisja Budżetu i Skarbu Miasta. 
 
 
Brak głosów w dyskusji. 

 

(21 radnych obecnych na sali) 

Głosowanie: 

Uchwała  zgodna z przedstawionym projektem w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Bełchatowa na lata 2015 – 2021 została przyjęta przez 
Radę 17 głosami „za”, przy 4 głosach „wstrzymujących się”. 

(W momencie głosowania 2 radnych  było nieobecnych) 
 

Uchwała nr XI/71/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 25 czerwca 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

AD. 13 

Rozpatrzenie projektu  uchwały Rady Miejskiej w Bełchatowie w sprawie zmian 
w budżecie Miasta Bełchatowa na 2015 rok. 
 
Uzasadnienie do projekty uchwały, w imieniu Prezydenta Miasta Bełchatowa, 
przedstawiła Pani Ewa Gocel – Skarbnik Miasta.  

 

Brak pytań i głosów w dyskusji. 
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 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Komisję Prawa i Porządku Publicznego, 

 Komisję Oświaty, Kultury i Sportu, 

 Komisję Gospodarki Komunalnej, 

 Komisję Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej 

 Komisja Budżetu i Skarbu Miasta. 
 
 
(21 radnych obecnych na sali) 

Głosowanie: 

Uchwała  zgodna z przedstawionym projektem w sprawie zmian w budżecie Miasta 
Bełchatowa na 2015 rok została przyjęta przez Radę 17 głosami „za”, przy 4 
głosach „wstrzymujących się”. 

(W momencie głosowania 2 radnych  było nieobecnych) 
 

Uchwała nr XI/72/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 25 czerwca 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

AD. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Miasta Bełchatowa wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Miasta Bełchatowa za 2014 rok  

c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Bełchatowa za 2014 r.; 

d) przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady w sprawie 

sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Bełchatowa oraz sprawozdania 

finansowego za 2014 rok. 

 

Wprowadzenia  do przedmiotowego  punktu dokonała Pani Ewa  Gocel – Skarbnik 
Miasta Bełchatowa.  
Pani  Skarbnik zaprezentowała na wykresach i omówiła  zrealizowane dochody i 
wydatki w stosunku do planu  w poszczególnych grupach. 
 
Poinformowała również o pozytywnej opinii Izby Obrachunkowej  w Łodzi w sprawie 
sprawozdania Prezydenta Miasta z wykonania budżetu Miasta Bełchatowa  za rok 
2014. 
 

Radny Paweł Koszek pełniący funkcję Wiceprzewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej przedstawił stanowisko tejże Komisji do sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu za 2014 r. Poinformował, iż Komisja Rewizyjna 
po zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym, sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Miasta Bełchatowa za 2014 rok, opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej  
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o tym sprawozdaniu  oraz z informacją o stanie i gospodarowaniu mieniem 
komunalnym przedłożonymi przez Prezydenta Miasta Bełchatowa oraz po 
wysłuchaniu wyjaśnień Przedstawicieli Prezydenta Miasta Bełchatowa i na 
podstawie własnej oceny, pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Miasta 
Bełchatowa za 2014 rok. 

Wyjaśnił, iż podstawę powyższej opinii stanowiły następujące okoliczności: 
1. Sprawozdanie opisowe zawierające szczegółową informację o wszystkich 

dokonanych zmianach budżetu w 2014 roku. 
2. Właściwe opracowanie przedłożonych materiałów, które w sposób 

usystematyzowany  i czytelny przedstawiają wykonanie dochodów i wydatków 
budżetu miasta w 2014 roku. 

3. Dochody budżetu miasta w 2014 r. ogółem zostały zrealizowane w 101,3 %, z 
czego dochody majątkowe wykonano na poziomie 108,1%. 

4. Wydatki budżetu miasta zostały zrealizowane w 2014 r. ogółem na poziomie 
98,2  %, w stosunku do planu, z czego wydatki bieżące wykonano w  a wydatki 
majątkowe w 97,95 %. Nie naruszono w tym zakresie zasady, że zrealizowane 
wydatki nie przekraczają ustalonego planu. 

 

 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Komisja  Budżetu i Skarbu Miasta; 
 Komisja  Gospodarki Komunalnej; 
 Komisja Oświaty, Kultury i Sportu; 
 Komisja Prawa i Porządku Publicznego; 
 Komisja Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej. 

 
Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
 

(21 radnych obecnych na sali) 

Głosowanie: 

Uchwała  zgodna z przedstawionym projektem w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Miasta Bełchatowa wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Miasta Bełchatowa za 2014 rok  została przyjęta przez Radę 21 głosami 

„za” -  „jednogłośnie”. 

(W momencie głosowania 2 radnych  było nieobecnych) 
 

Uchwała nr XI/73/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 25 czerwca 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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AD. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Prezydentowi Miasta Bełchatowa za 2014 rok z tytułu wykonania budżetu 

Miasta Bełchatowa za 2014 rok 

c) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium Prezydentowi Miasta Bełchatowa za 2014 r.; 

d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi  do 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bełchatowie o udzielenie 

absolutorium Prezydentowi Miasta Bełchatów. 

 

Wprowadzenia dokonał Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej, radny Paweł 
Koszek przedstawiając wniosek Komisji w następującym  brzmieniu:  
„Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Bełchatowie występuje z wnioskiem do Rady 
Miejskiej w Bełchatowie o udzielenie absolutorium Prezydentowi  Miasta 
Bełchatowa”. 

Następnie przedstawił pozytywną  opinię  Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi  
do   wniosku  Komisji Rewizyjnej o  udzieleniu  absolutorium  Prezydentowi Miasta  
Bełchatowa.  
 

 Opinie Komisji: 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez następujące Komisje: 

 Komisję Budżetu i Skarbu Miasta  
 Komisję Gospodarki Komunalnej 
 Komisję Oświaty, Kultury i Sportu 
 Komisję Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej 
 Komisję Prawa i Porządku Publicznego. 

 

 
Głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
 

(21 radnych obecnych na sali) 

Głosowanie: 

Uchwała  zgodna z przedstawionym projektem w sprawie udzielenia absolutorium 

Prezydentowi Miasta Bełchatowa za 2014 rok z tytułu wykonania budżetu Miasta 

Bełchatowa za 2014 rok została przyjęta przez Radę 21 głosami „za” -  

„jednogłośnie”. 

(W momencie głosowania 2 radnych  było nieobecnych) 
 

Uchwała nr XI/74/15 Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 25 czerwca 2015 r. 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 



 

 

Protokół Nr XI/15 z obrad XI sesji Rady Miejskiej w Bełchatowie z dnia 25 czerwca 2015 r. 

Strona 21 z 23 

AD. 16 

Informacja z działalności Rady za okres od ostatniej Sesji. 
 

Przewodniczący Rady Dariusz Kubiak poinformował Radnych o następujących 

sprawach: 

 prośbie Krajowej Rady Sędziów Społecznych o odczytanie na Sesji Rady 
Miasta przesłania w sprawie naboru kandydatów na ławników. 

 

 piśmie, które wpłynęło do wiadomości Rady Miejskiej : dotyczące złożonego 
do Wojewody Łódzkiego od Państwa Elżbiety i Jana Szrajer wniosku   
o stwierdzenie nieważności miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu miasta Bełchatowa, w części dotyczącej 
nieruchomości zabudowanych, które nie posiadają  bezpośredniego dostępu 
do drogi publicznej- obszaru ograniczonego ulicami: Czapliniecką, Lipową  
i Aleją Włókniarzy zatwierdzonego uchwałą nr VIII/51/15 Rady Miejskiej w 
Bełchatowie z dnia 30.04.2015r. 

 
 

 korektach oświadczeń majątkowych Radnych; 
 

 prośbie o ograniczeniach wersji papierowej materiałów na sesje dla radnych; 
 

 przesyłaniu zdjęć w formacie  A4, które zostaną umieszczone w gablocie 
Radnych.   

 

AD. 17 

Informacja z działalności Prezydenta Miasta Bełchatowa i Urzędu Miasta 
Bełchatowa za okres od ostatniej Sesji. 
 

 Przedmiotową informację radni otrzymali w formie pisemnej. 

 Pytań i uwag do przedstawionego materiału nie zgłoszono. 
 
 

Radny Paweł Koszek zapytał, czy Pani Prezydent uczestniczyła w Konferencji 
podsumowującej projekt „Budowa Systemów Sieci Wodnokanalizacyjnych na 
terenie Miasta Bełchatowa”? 
 
Z uwagi na nieobecność na obradach Pani Prezydent Miasta Marioli Czechowskiej, 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Dariusz Kubiak poinformował radnego, że pytanie 
przekaże p. Prezydent Marioli Czechowskiej. 
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PROWADZENIE OBRAD SESJI PRZEJĘŁA WICEPRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ 
JOLANTA PAWLIKOWSKA 

 

AD. 18 

Interpelacje Radnych. 
 

1. Radny Karol Kowalski: 
a) dot. ustawienia przenośnych toalet na Placu Wolności. 

 
2. Radny Dariusz Matyśkiewicz: 
a) dot. zadania inwestycyjnego „ciepło dla Grocholic”; 
b) dot. sieci szkół i placówek oświatowych. 

 
3. Radny Grzegorz Muskała: 
a) dot. budowy siłowni naturalnej na obiektach sportowych Publicznego   
      Gimnazjum Nr 4; 
b) dot. budowy kompleksu sportowo – rekreacyjnego na osiedlu Binków. 

 
4. Radna Małgorzata Pagieła: 
a) dot. wykonania progów zwalniających na drodze wewnętrznej biegnącej od  
      ul. Grota Roweckiego w kierunku os. Żołnierzy POW wzdłuż bloków 8,16; 
b) dot. wykonania oznakowania przejścia dla pieszych na ulicy Piłsudskiego przy  
      ul. Polnej biegnącej w kierunku Lecznicy dla zwierząt; 
c) dot. rozbudowy chodnika na ulicy Sienkiewicza przy skrzyżowaniu ulicy  
      Piłsudskiego. 

 
5. Radny Krzysztof Wata: 
a) dot. przycięcia drzew; 
b) złożonych interpelacji; 
c) dot. oceny ogrodzenia placu zabaw na os. Dolnośląskim; 
d) budowy chodnika na os. Dolnośląskim. 
 

 
PROWADZENIE OBRAD SESJI PRZEJĄŁ PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ 

DARIUSZ KUBIAK 
 

AD. 19 

Sprawy różne, zapytania, wolne wnioski. 
 
Radny Dariusz Matyśkiewicz poinformował, iż klub Radnych PLUS RM w Bełchatowie 
przekazał pismo do Pani Prezydent Miasta Bełchatowa Marioli Czechowskiej 
dotyczące podjęcia rozmów z właścicielami terenu w osiedlu Przytorze  tj. 
Bełchatowską Spółdzielnią Mieszkaniową mających na celu przedstawienie 
propozycji zamiany terenów pod budownictwo mieszkaniowe. 
Przedmiotowe pismo Rada Miejska otrzymała do wiadomości. 
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AD. 20 

Zamknięcie obrad sesji. 
 
Zamknięcia obrad XI Sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Bełchatowie 
Dariusz Kubiak. 

 

 
                                                 Dariusz Kubiak 

 
                                                Przewodniczący 
                                       Rady Miejskiej w Bełchatowie 

 
 

 
 

  
 
 
 
          Jolanta Pawlikowska     Józef Wodziński 
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